



The New Brunswick Multicultural Council (NBMC) is a bilingual and umbrella organization supporting immigrant serving agencies and ethnocultural associations since 1983.

NBMC's Vision: New Brunswick is home to a thriving multicultural community and serves as a shining example in Canada for inclusivity, growth and prosperity.

NBMC's Mission: NBMC is dedicated to enriching our communities and enhancing the quality of life in our province. To achieve this, we facilitate the full participation of newcomers and members of the multicultural community in our society.



**RURAL EMPLOYMENT &  
LANGUAGE INITIATIVE (RELI)**  
LEARN TO SUCCEED

Program Requirements:

- 18 years and older
- Work Permit

RELI Details:

- Serving CLBs 1-4
- Part-Time Classes
- Offered in Sussex and Chipman

# Rural Employment & Language Initiative (RELI)

## Learn to Succeed

Using an integrated approach combining language classes with employment skill development and community networking opportunities, RELI helps newcomers gain the first building blocks to settlement success and retention.

### The Program:

The Rural Employment & Language Initiative (RELI) is an employment initiative within the NBMC designed to fill the gap in programming offered in rural regions to non-PR holders and to support newcomers in rural communities.

RELI offers language classes four days a week centered around employment and settlement, pre-employment workshops (job searches, resume and cover letter writing, interview preparation, and cultural training), and activities for connecting with the community (site visits, volunteering, networking, and cultural shares).

By the end of the program, RELI expects to see that participants have increased language levels, have increased their employability or secured employment, and that retention at the end of the program and a year later remains high.



# L'initiative rurale en formation d'emploi et de langue (IRFEL)

## Apprendre pour réussir

Le Conseil Multiculturel du Nouveau-Brunswick (CMNB) est une organisation bilingue et l'organisme faîtière qui soutient les agences au service des immigrants et les associations ethnoculturelles depuis 1983.

Vision du CMNB : Le Nouveau-Brunswick détient une communauté multiculturelle prospère et sert de modèle exemplaire au Canada en matière d'inclusivité, de croissance et de prospérité.

Mission du CMNB : Le CMNB s'engage à enrichir nos communautés et à améliorer la qualité de vie dans notre province. Pour ce faire, nous facilitons la pleine participation des nouveaux arrivants et des membres de la communauté multiculturelle dans notre société.

Grâce à une approche intégrée combinant des cours de langue, le développement de compétences professionnelles et des opportunités de réseautage communautaire, IRFEL aide les nouveaux arrivants à acquérir les premiers éléments de base pour réussir à s'établir.

L'initiative rurale en formation d'emploi et de langue (IRFEL) est une initiative pour l'emploi au sein du CMNB conçue pour combler les lacunes dans les programmes offerts dans les régions rurales aux non-titulaires de permis de séjour et pour soutenir les nouveaux arrivants dans les communautés rurales.

L'IRFEL propose des cours de langue quatre jours par semaine axés sur l'emploi et l'établissement, des ateliers de préparation à l'emploi (recherche d'emploi, rédaction de CV et de lettres de motivation, préparation à l'entretien et formation culturelle) et des activités visant à établir des liens avec la communauté (visites de sites, bénévolat, réseautage et partage de la culture).

À la fin du programme, IRFEL s'attend à ce que les participants aient amélioré leur niveau de langue, leur employabilité ou obtenu un emploi, et à ce que le taux de rétention à la fin du programme et un an plus tard reste élevé.



### RURAL EMPLOYMENT & LANGUAGE INITIATIVE (RELI)

LEARN TO SUCCEED

#### Exigences du programme :

- 18 ans et plus
- Permis de travail

#### Détails du RELI :

- Au service des NCLC 1 à 4
- Cours à temps partiel
- Offerts à Sussex et Chipman